

[Texte]

in the same category as the economy, but it is a conceptual kind of thing. There is more information coming out now. I think there was a newspaper report last week about it, and during the life of this committee I think it is probably going to become more and more obvious and more important. It is the question of the air pollutants that form acid rain and then other air pollutants which are probably interrelated with those components and which may be, in fact, more important than even the ones we are dealing with now.

That is a big mouthful, and there is a lot of stuff out there. It is like talking about PCBs in the air, talking about some of the other elements that are being taken up and come down, about air pollution as such and how we as a committee . . . I think it would be very worth while to spend a session or two with people who could give us information on that and who could orient us towards other air pollutants in addition to the sulphides and those parts we are describing as acid rain now.

The Chairman: Mr. Caccia.

• 1030

Mr. Caccia: Mr. Chairman, come to think of it, there may be two more components which you may want to add for consideration. One has to do, in part, with your political base, where you come from—namely, an update on the damage to the tourism industry. You may want to have a more recent reading as to what is happening there for the benefit of Parliament. And the other component might be an analysis of the international initiatives that Canada could undertake in acid rain, in light of the developments constantly taking place. As you know, a protocol will be signed in Helsinki next month. Following from that step, opportunities may arise which this committee may want to investigate on the international front. So you have additional components that will give the subcommittee a lot of work to do. I appreciate the point made by Mr. Gurbin as to how you quantify economic losses, and it is not easy, definitely. But because of it, it has to be done in order to strengthen the arguments that have to be made.

The Chairman: Thank you. Any other comments? Gentlemen, could we have a motion that we authorize the Clerk of the Committee arrange a meeting, and have Dr. Martin Weaver appear before the committee at a time convenient to him, say next week, if possible?

Mr. Ferland: I so move.

The Chairman: Mr. Ferland moves that we have the clerk approach Professor Martin Weaver to come before the committee as soon as possible.

Motion agreed to.

The Chairman: Is there any other business? Mr. Blaikie.

Mr. Blaikie: Mr. Chairman, I want to get something off my chest at this first meeting, so that it is absolutely clear how I feel about something that has happened vis-à-vis the structure of the committee.

[Traduction]

ment à la même catégorie que l'économie. Nous obtenons maintenant davantage de renseignements. Il y a eu la semaine dernière un article dans un journal à ce sujet qui prendra davantage d'importance au fur et à mesure qu'avanceront les travaux du comité. Il s'agit de la question des polluants atmosphériques qui se transforment en précipitations acides et des autres polluants atmosphériques qui y sont reliés et qui sont peut-être, en fait, plus importants que ceux avec lesquels nous sommes aux prises à l'heure actuelle.

Je mets les bouchés doubles il y a beaucoup de polluants dans l'atmosphère. Nous parlons des BPC dans l'atmosphère, de certains autres éléments qui sont entraînés dans l'atmosphère et qui retombent, de la pollution atmosphérique comme telle et de ce que le comité . . . j'estime qu'il serait très utile de consacrer une ou deux séances à entendre des témoins qui pourront nous donner des renseignements à cet égard et qui pourraient nous parler d'autres polluants atmosphériques en plus des sulfites et des autres éléments que nous baptisons maintenant précipitations acides.

Le président: Monsieur Caccia.

M. Caccia: Monsieur le président, à bien y penser, il y a deux autres aspects que vous pourriez vouloir ajouter à la liste des sujets à étudier. Le premier élément touche, en partie, une question politique, en ce sens qu'il faudrait faire une mise à jour des dommages subis par l'industrie du tourisme. Vous voudrez peut-être présenter au Parlement une mise à jour de la situation. L'autre élément comporte l'analyse des initiatives internationales que pourrait entreprendre le Canada à l'égard des précipitations acides, à la lumière des nouveaux développements. Comme vous le savez, un protocole sera signé à Helsinki le mois prochain. Cela fait, le Comité pourra vouloir étudier les aspects internationaux de la question. Vous avez donc là des éléments additionnels qui donneront beaucoup de travail au sous-comité. Je reconnais la validité du point soulevé par M. Gurbin lorsqu'il dit qu'il est très difficile de quantifier les pertes économiques. Mais c'est pour cette raison même qu'il faut chercher à le faire pour renforcer les arguments que nous devons présenter.

Le président: Merci; y a-t-il d'autres commentaires? Messieurs, quelqu'un veut-il proposer que le greffier du Comité soit autorisé à organiser une réunion et à inviter M. Martin Weaver à comparaître devant le Comité à une date qui lui conviendra, la semaine prochaine, si possible?

M. Ferland: Je le propose.

Le président: M. Ferland propose que le greffier invite le professeur Martin Weaver à comparaître devant le Comité le plus tôt possible.

La motion est adoptée.

Le président: Y a-t-il d'autres questions? Monsieur Blaikie.

M. Blaikie: Monsieur le président, je veux profiter de cette première réunion pour me vider le cœur et pour dissiper tout doute quant à mes sentiments en ce qui concerne la structure du Comité.